

## Annotation

The information report contains the analysis of scientific and methodical activity of Federal Archival Agency and federal archives. Public council of Federal Archival Agency is recommended to increase from 15 to 30 years a period of staff documents storage, created after registration of the citizen as the insured person according to the Federal law "About the individual account in system of obligatory insurance", after its dismissal. Digital 3D model of the Shukhov Tower is transferred by Institute of natural sciences and technics history of S.I. Vavilov (IINET of Russian Academy of Sciences) to continuous storage to the Russian State Archive of Scientific and Technical Documentation (RGANTD). The Belarusian-Russian-Ukrainian delegation of archivists examined work methods of "The German service of notification of close relatives of the lost military personnel of ex-German Wehrmacht (VAST)" and structure of stored archival documents. The Russian and Czech archivists continue preparation of the documents collection "Czechoslovak corps. 1914-1920", published the first volume devoted to the Czechoslovak military formations in Russia in 1914-1917. The commission of research and methodical work (Rosarchive) considered Recommendations about completing, accounting and organization of storage of electronic archival documents in archives of the organizations. The book "The Romanian prisoners of war in the Soviet Union. Documents of 1941-1956" is published. On a portal "Archives of Russia" the Database of the declassified cases and documents of federal state archives is placed.

## Аннотация

В информационном сообщении содержится анализ научной и методической деятельности Федерального архивного агентства и федеральных архивов. Общественным советом при Федеральном архивном агентстве рекомендовано увеличить срок хранения документов по личному составу в Российской Федерации, созданных после регистрации гражданина в качестве застрахованного лица в соответствии с Федеральным законом «Об индивидуальном (персонифицированном) учете в системе обязательного страхования», после его увольнения с 15 до 30 лет. Цифровая 3D-модель Шуховской башни на Шаболовке передана Институтом истории естествознания и техники им. С.И. Вавилова (ИИЕТ РАН) на постоянное хранение в Российский государственный архив научно-технической документации (РГАНТД). Белорусско-российско-украинская делегация архивистов ознакомилась с методами работы «Германской службы по

Written by Владимир  
Saturday, 26 April 2014 04:58

---

оповещению близких родственников погибших военнослужащих бывшего германского Вермахта (ВАСТ)» и составом хранящихся архивных документов. Российскими и чешскими архивистами продолжается подготовка сборника документов «Чешско-Словацкий (Чехословацкий) корпус. 1914–1920 гг.», издан первый том, посвященный чешско-словацким воинским формированиям в России 1914–1917 гг. Комиссия Росархива по научно-исследовательской и методической работе рассмотрела Рекомендации по комплектованию, учету и организации хранения электронных архивных документов в архивах организаций. Издана книга «Румынские военнопленные в Советском Союзе. Документы 1941–1956 гг.». На портале «Архивы России» размещена База данных рассекреченных дел и документов федеральных государственных архивов.

#### Keywords

Archive, Rosarchive, electronic documents, the individual account in system of obligatory insurance, Digital 3D model of the Shukhov Tower, Czechoslovak corps, the database of the declassified cases and documents.

#### Ключевые слова

Архив, Росархив, электронные документы, персонифицированный учет в системе обязательного страхования, цифровая 3D-модель Шуховской башни, Чехословацкий корпус, база данных рассекреченных дел и документов.

#### Список литературы

Чешско-Словацкий (Чехословацкий) корпус. 1914-1917 гг. Документы и материалы. Т. 1. Чешско-Словацкие воинские формирования в России. 1914-1917 гг. – М.: Новалис, 2013. – 1016 с., илл.

#### References

Written by Владимир  
Saturday, 26 April 2014 04:58

---

Cheshsko-Slovackij (Chehoslovackij) korpus. 1914-1917 gg. Dokumenty i materialy. T. 1. Cheshsko-Slovackie voinskie formirovaniya v Rossii. 1914-1917 gg. [Czechoslovak corps. 1914-1917. Documents and materials. Vol. 1. Czechoslovak military formation in Russia. 1914-1917]. Moscow: Novalis, 2013, 1016 pp., illustrations.

#### Сведения об авторах

Буравченко Нина Александровна - консультант (пресс-секретарь) Федерального архивного агентства, Российская Федерация, г. Москва, 8-495-606-23-29, [buravchenko\\_na@gov.ru](mailto:buravchenko_na@gov.ru)

#### About author

Buravchenko Nina Alexandrovna, consultant (press secretary) of Federal Archival Agency, Russian Federation, Moscow, 8-495-606-23-29, [buravchenko\\_na@gov.ru](mailto:buravchenko_na@gov.ru)